
 
 

MEDIJI O ZDRAVSTVU 
sreda, 01. jul 2020.godine 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

RTS- Lončar: Ne širite paniku, bolnica u Novom Pazaru 
ima najviše opreme od svih bolnica u Srbiji 

RTS- Raste broj obolelih u Kraljevu, predložene 
restriktivne mere 

RTS- Tiodorović: Pravi pik u Srbiji verovatno za pet, šest 
dana 

RTS- Premijerka i ministri u Novom Pazaru pozivaju na 
jedinstvo u borbi protiv epidemije 

BLIC- OVOME SE NIKO NIJE NADAO Sve više mladih sa 
teškom kliničkom slikom, evo ko je NAJUGROŽENIJI OD 
KORONE 

RTV- Vlada Srbije: U zalihama više od 260.000 PCR 
testova 

RTV- Klinika za ortopediju pretvorena u Kovid centar, 
Dom zdravlja "Novi Sad" najavljuje otvaranje još dve 
kovid ambulante 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Lončar: Ne širite paniku, bolnica u Novom Pazaru ima najviše opreme od svih bolnica u Srbiji 

Ministar zdravlja Zlatibor Lončar rekao je za RTS da opreme u novopazarskoj bolnici ima dovoljno "ne za 
narednih nekoliko dana već za narednih nekoliko nedelja". 

"Juče sam se vratio iz Novog Pazara, zamolio bih sve u Srbiji da ne šire paniku, jer smo se uverili sami da 
opreme ima dovoljno ne za narednih par dana nego nedelja", rekao je Lončar u Dnevniku RTS-a. 

Upozorio je da informacije sa društvenih mreža nisu tačne i poručio građanima da ih ne uzimaju. 

Prema njegovim rečima, danas u podne iz Kragujevca kreće devet lekara i pet sestara i tehničara. 

"Od danas cela bolnica je kovid bolnica, isprazniće se ostali pacijenti, rasporediti na nova mesta. Danas 
stiže još 14 lekara i sestara, primamo nove lekare i nove sestre. Molim sve da ne šire paniku i 
dezinformacije, nešto na društvenim mrežama nije validno i zvanično", istakao je ministar. 

Dodaje da su predsednik Vlade, prednik Srbije i on sve vreme na komunikaciji sa nadležnima u Novom 
Pazaru. 

"Odgovorno tvrdim da bolnica u Novom Pazaru ima najviše opreme trenutno od svih bolnica u Srbiji. 
Situacija je dovoljno složena da bismo je otežavali dezinformacijama. Hajde da budemo jedinstveni i 
solidarni i da izađemo iz ovog problema koji je zahvatio čitav svet", rekao je Lončar. 



 
 

 

 

Raste broj obolelih u Kraljevu, predložene restriktivne mere 

Zbog povećanja broja obolelih u Kraljevu, koji je za 13 dana juna prevazišao ukupan broj obolelih u 
martu, aprilu i maju, Štab za vanredne situacije zatražio je od Republičkog kriznog štaba saglasnost da 
vrati restriktivne mere. 

Direktora Zavoda za javno zdravlje Kraljevo dr Aleksandar Macan navodi za RTS da je u proteklih 48 sati 
registrovano 30 novoobolelih i dva smrtna slučaja. 

"Broj novoobolelih u Kraljevu stalno raste. Od 17 juna do današnjeg dana imamo 60 novoobolelih. Samo 
u poslednja dva dana registrovano je 30 novozaraženih sa dva smrtna slučaja. Jedna osoba je juče 
preminula u Kliničkom bolničkom centru u Kragujevcu, a jedan u opštoj bolnici Studenica u Kraljevu u 
nedelju", navodi Macan. 

Dodaje da je na Infektivnoj klinici u Kraljevu hospitalizovano oko 13 pacijenata sa srednje teškom 
kliničkom slikom. 

"Radi se o takvoj upali pluća da za sada nema potrebe za respiratorima. Ako bude potrebe za njima, takvi 
pacijenti se šalju u Kliničko bolnički centar u Kragujevcu", objašnjava Macan.  

Dodaje da se trenutno u Kraljevu registruju samo slučajevi sa jasnom kliničkom slikom kovida 19.  

Kako kaže, posebna opasnost za širenje dolazi sa teritorije Raškog okruga gde je proglašena vanredna 
situacija. 



 
 

"Imamo mnogo asiptomatskih slučajeva koji dolaze iz Raške, Novog Pazara i Tutina, uglavnom su to 
mlađi ljudi koji dolaze u kasnim večernjim satima u Kraljevo gde su otvoreni restorani, kafići i noćni 
klubovi i na taj način pogoršavaju epidemiološku situaciju", objašnjava Macan. 

Ističe da je nakon registrovanja 30 novoobolelih na teritoriji grada Kraljeva, u proteklih 48 časova, sa dva 
smrtna ishoda i sa trendom pogoršanja, Štab za vanredne situacije grada, na preporuku Zavoda za javno 
zdravlje, utvrdio predlog mera i preporuka za suzbijanje nastanka i širenja zarazne bolesti kovid 19. 

Traži se zabrana okupljanja više od pet osoba u zatvorenom i na otvorenom prostoru ukoliko nije 
moguće obezbediti fizičku distancu od dva metra i odgovarajuće mere zaštite, zabranu svečanosti, kao i 
sportskih i drugih manifestacija zabavnog karaktera, ali i da se ograniči radno vreme ugostiteljskih 
objekata na period od 7 do 20 časova. 

Traži se i da u zatvorenom prostoru bude obavezno nošenje maski i/ili vizira uz redukovanje broja ljudi 
na određenom prostoru kako bi bila poštovana distanca od dva metra. 

Apeluje na građane da se pridržavaju predviđenih mera. 

 

 

Tiodorović: Pravi pik u Srbiji verovatno za pet, šest dana 

Epidemiolog Branislav Tiodorović kaže za RTS da se pravi pik u Srbiji i Nišu očekuje verovatno za pet, šest 
dana. Situacija u Vranju je, navodi nepovoljna, ali pod kontrolom. 

Epidemiolog dr Branislav Tiodorović je gostujući u Jutarnjem programu RTS-a rekao da je situacija u 
Vranju sa ocenom nepovoljna, ali sa tendencijom da sve mere koje se preduzimaju, vodi prema 
nesigurnoj, ali da je pod kontrolom. 



 
 

"Virus je tu, nema nikakvog argumenta da on slabi svoje dejstvo. Smanjuje se broj inficiranih koji ga 
mogu preneti. U Vranju je specifična situacija sa teškim problemima koje zdravstveni sistem ipak 
savladava uz pomoć KC Niš. Imamo 83 osobe sa bronho-pneumonijom kao jednom ozbiljnom 
komplikacijom koja kod 30 odsto njih može preći u pneumoniju", kazao je Tiodorović. 

Ipak je, navodi, preduzeto sve.  

"Svi su u gradu nosili maske. Takođe, zdravstveni sistem se dobro organizovao. Važno je da odlično 
funkcioniše kovid ambulanta u koju dolaze svi oni koji osećaju tegobe", istakao je Tiodorović.  

Navodi da građani moraju biti svesni da se za potrebe testiranja javljaju oni koji imaju tegobe, i da nema 
potrebe da oni koji su uplašeni, koji su možda bili u nekom kontaktu da gube vreme i izazivaju gužvu.  

"Ako to bude i mala tegoba, blaga temperatura, bol u grlu, to ima opravdanja. Mi ovoga trenutka imamo 
utisak da veliki procenat onih koji nemaju nikakve tegobe, a javlja se za pregled, da to nije neophodna 
mera i da doprinosi stvaranju straha", istakao je Tiodorović.  

Niš se, kaže, manje pominje.  

"Mislim da ovaj pik koji se pominje nije baš pravi pik. Mi ćemo pravi pik imati u celoj Srbiji, pa i u Nišu 
verovatno za pet, šest dana, iz prostog razloga što merimo šta se dešavalo, od utakmica, skupova koji su 
bili organizovani, dakle rođendana, svadbi, žurki, a toga je bilo mnogo. Onda morate da merite vreme 
inkubacije, najčešće od sedam do deset dana, i do maksimum 14 dana. Tek kad to prođe, a to ne 
možemo reći pre kraja nedelje, onda možemo da odahnemo. Na sreću nije bilo ničega, ali može biti pika 
ponovnog", naveo je Tiodorović. 

Jutrošnji podatak iz Kliničkog centra, navodi, deluje umirujuće. 

"Trenutno u KC imamo 61 pacijenta koji je sa kovid pozitivnim nalazom, što ne znači da nismo i noćas 
imali nekog ko je došao na pregled za koga će se tek utvrditi da li je kovid pozitivan. Dece nema već 
nekoliko dana koja su kovid pozitivna, što je dobar podatak. Imamo četvoro na respiratorima, što je 
podatak koju odavno nismo imali, uvek se taj broj kretao do devet ili dvocifrenog preko deset", istakao 
je Tiodorović.  

Navodi da ne bi mnogo obraćao pažnju na podatak o kolektivnom imunitetu od 6,4.  

"Treba pohvaliti celu ekipu Medicinskog fakulteta u Beogradu koja radi jedan težak posao. To što su oni 
uradili to je jedno pilot istraživanje. Otprilike se uklapa sa podacima drugih zemalja u Evropi. Nije to 
podatak koji može da nam da odgovore. Kao pilot istraživanje ono ukazuje na put daljeg istraživanje. 
Broj obrađenih slučajeva od 1.000 je značajna brojka, ali nam treba mnogo više što nam treba. Niko u 
Evropi nije dostigao cilj od 60 posto", zaključio je Tiodorović. 

 



 
 

 

 

Premijerka i ministri u Novom Pazaru pozivaju na jedinstvo u borbi protiv epidemije 

Zdravstvena situacija je pod kontrolom u Novom Pazaru i ima dovoljno medicinske opreme poručuju iz 
tog grada i premijerka i ministar zdravlja. Tvrde da su podaci o broju umrlih koji se šire društvenim 
mrežama su dezinformacija. Tokom obraćanja premijerke i ministara, deo okupljenih građana i 
medicinskih radnika izrazio je negodovanje zviždanjem i okretanjem leđa. Nadležni pozivaju na 
ujedinjenje jer kako kažu, bitna je pomoć tom gradu, a ne politizacija teške situacije. 

Ministar zdravlja Zlatibor Lonačr tvrdi da je, sa novim količinama opreme dopremljenim danas, 
novopazarska Opšta bolnica je najopremeljenija u Srbiji. 

"Mi smo se dogovorili o sledećim stvarima - proširiće se kapaciteti bolnice u Novom Pazaru. Što znači – 
ako bude potrebno pretvorićemo celu bolnicu u kovid bolnicu. Sledeće, želim da iskoristim priliku da sve 
lekare i medicinske sestre pozovem da dođu danas u 16 časova u upravu bolnice u Novom Pazaru. Mogu 
da se prijave i da dobiju posao", kaže Lončar. 

Premijerka Ana Brnabić poručuje da je prioritet podrška zdravstvenom sistemu, zdravstvenim radnicima 
i obolelima. 

Brnabićeva dodaje da je situacija u Srbiji i svetu dovoljno kompleksna, a pogoršavaju je, kaže, lažne vesti. 

"Ovo je nešto što će, sada je očigledno, ostati sa nama. Ne mislim sa nama u Srbiji već u celom svetu, 
narednih godinu, godinu i po dana, dok se i ako se pronađe vakcina. Tako da je važno da naučimo tu 
lekciju i da ostavimo politiku po strani", naglasila je Brnabićeva. 

Negodovanje okupljenih i odgovor premijerke 



 
 

I ministar Rasim Ljajić ocenjuje da se u Novom Pazaru bore sa realnom opasnošću, ali i sa, kako kaže, 
neviđenim stepenom politizacije. 

"Treba sada da se skoncentrišemo i ujedinimo u borbi protiv ovog opasnog virusa. Biće vremena i za 
traženje krivice i za traženje odgovornosti. Biće vremena i da vidimo da li je bilo propusta i nedostataka. 
Niko ne beži od toga da je bilo i grešaka", poručuje Ljajić. 

Tokom obraćanja, grupa od 50 građana zvižducima i povicima je izrazila nezadovoljstvo posetom 
premijerke i ministra zdravlja, uz tvrdnje da se istiniti podaci prikrivaju.  

Na skupu se pojavila i grupa medicinskog osoblja i lekara koji su takođe izrazili nezadovoljstvo 
okretanjem leđa. 

Premijerka prokomentarisala da su okupljeni ljudi politički aktivisti tri političke partije koje su na vlasti u 
Novom Pazaru, poručivši kako oni treba da se bave politikom, a ne da koriste tešku epidemiološku 
situaciju za političke obračune.  

Ministar Lončar i premijerka su rekli da je epidemiološka situacija u Novom Pazaru plodno tlo za 
politizaciju i širenje lažnih vesti o, navodno, brojnim preminulima od kovida-19.  

Brnabićeva je istakla da su najnoviji respiratori, koji su dostavljeni kao pomoć u Novi Pazar, stavljeni u 
funkciju, da rade i da leče ljude, te da je neistina da se ne koriste i postavila je pitanje ko je širio paniku. 

 

 

OVOME SE NIKO NIJE NADAO Sve više mladih sa teškom kliničkom slikom, evo ko je NAJUGROŽENIJI 
OD KORONE 

U Srbiji već danima raste broj obolelih od korone, a među njima je sada najviše mladih između 20 i 50 
godina, od kojih neki imaju i težu kliničku sliku. Stručnjaci objašnjavaju da i mladi mogu imati neku 



 
 

hroničnu bolest ili narušen rad nekog organa, za šta pre nisu ni znali, a da ovaj virus nalazi slabu tačku 
kako bi zatim oslabio ceo organizam. 

Samo u Beogradu je trenutno više od 210 studenta pozitivno na koronavirus, a imunolog Srđa Janković 
objašnjava da povećanje broja mlađih pacijenata odslikava i mehanizam zaražavanja. 

- Rizik od komplikacija kod mladih je manji nego kod starijeg stanovništva, ali svako može da ima Ahilovu 
petu, a da to i ne zna. Mladi nisu najrizičnija grupa, ali u svakoj grupi ima osoba koje su osetljive, a da to 
ne i znaju - rekao je dr Janković i dodao da dokle god je koronavirus prisutan u populaciji, ima dovoljan 
potencijal da naudi građanima. 

Infektolog i dugogodišnji direktor Infektivne klinike u Beogradu prof. dr Dragan Delić objašnjava za Kurir 
da pretpostavlja da sada više obolevaju mlađi, jer se oni više kreću, a samim tim su više na izvoru zaraze. 

- Starija populacija je svakako odgovornija i više se čuva, dok se mladi više kreću, od utakmica do 
klubova, i samim tim imaju više šansi da obole. Povodom toga da sada dolaze i mladi s teškom kliničkom 
slikom, mislim da je to igra statistike. Ako ima više mladih pacijenata, ima više šansi da neko od njih 
razvije i težu sliku ili da ima neku slabost za koju nije ni znao. To nije dokaz i ne postoji nijedna 
međunarodna studija koja bi potvrdila da se virus promenio, postao virulentniji ili počeo više da napada 
mlade - kaže dr Delić. 

Asimptomatski slučajevi idu na kućno lečenje 

Dr Marija Zdravković, direktorka KBC Bežanijska kosa, koji je sada kovid bolnica, kaže da je starosna 
struktura njihovih pacijenata trenutno 52,3 godine: 

- Ovaj virus napada pre svega respiratorni sistem, a radi se o tome da kod onih koji imaju hronična 
oboljenja dovodi do pada imuniteta i pogoršanja tog hroničnog oboljenja. Trenutno imamo oko 300 
pacijenata, oni koji imaju zapaljenje pluća se leče kiseonično, ali uglavnom su u stabilnom stanju. Kod 
nas dolaze građani uglavnom sa simptomima kašlja i visokim temperaturama, ali naravno i 
asimptomatski slučajevi, koji se s terapijom otpuštaju na kućno lečenje. Molim građane da se ne leče 
sami. 

 

 

 

 

 

https://www.blic.rs/search?q=sr%C4%91a+jankovi%C4%87


 
 

 

 

Vlada Srbije: U zalihama više od 260.000 PCR testova 

BEOGRAD - Povodom pojedinih medijskih navoda o tome da u Srbiji nema dovoljno testova na novi 
koronavirus, Vlada Srbije i Krizni štab za suzbijanje bolesti COVID-19 saopštili su večeras da u Srbiji na 
zalihama trenutno postoji više od 260.000 takozvanih PCR testova i da se količina raspoloživih testova 
redovno dopunjava u skladu sa potrebama. 

Vlada u saopštenju podseća da je Srbija, sa više od 400.000 urađenih testova, jedna od zemalja Evrope 
koja je do sada sprovela najveći broj testova na novi koronavirus. 

Građani koji imaju simptome respiratornih infekcija ili simptome obolevanja od Covid-19 - povišena 
temperatura, kašalj, bol u grlu, treba da se najpre jave u posebnu kovid ambulantu matičnog doma 
zdravlja, gde će svakome sa navedenim simptomima biti urađena dijagnostika, odnosno rentgenski 
pregled pluća, krvna slika, izmerena temperatura, urađen brzi test. 

Tek nakon toga, i uz konsultaciju sa lekarima iz doma zdravlja, građanima će u odgovarajućoj 
zdravstvenoj ustanovi biti urađen besplatan PCR test, precizira se u saopštenju. 

Građani kojima je negativan rezultat PCR testa neophodan zbog putovanja u inostranstvo, mogu uz 
prethodnu uplatu 6.000 dinara, test uraditi u nadležnim institutima i zavodima za javno zdravlje, navodi 
se u saopštenju. 

Vlada napominje i da je PCR najskuplja vrsta testiranja, takozvani zlatni standard dijagnostike prisustva 
virusa u telu, i da se u regularnim uslovima ova vrsta testiranja relativno retko sprovodi, i to isključivo u 
specijalizovanim, referentnim laboratorijama. 



 
 

''Zbog toga su kapaciteti za PCR testiranje u svim zemljama vrlo ograničeni i sama činjenica da Srbija 
testira više hiljada građana svakog dana ovim testom, predstavlja veliki uspeh našeg zdravstvenog 
sistema. Naročito je važno ukazati da je Srbija veoma brzo počela da testira sve građane sa simptomima, 
dok su neke mnogo razvijenije zemlje taj nivo dostigle mnogo kasnije od Srbije, kao na primer Velika 
Britanija ili Holandija'', ističu iz Vlade Srbije. 

Bez obzira na relativno veliki kapacitet za testiranje koji Srbija poseduje, u sezoni godišnjih odmora je još 
veći broj zahteva za ovom vrstom testiranja, i zbog toga je, kako se dodaje u saopštenju, na pojedinim 
lokacijama, sporadično dolazilo do nestašice briseva sa specijalizovanim medijumima, neophodnih da bi 
se PCR test uspešno realizovao. 

''Na kraju treba naglasiti i da je PCR test veoma skup i da, na primer, u Austriji košta 190 evra. U Srbiji se 
test za građane sa simptomima sprovodi besplatno, dok je komercijalna cena testiranja i dalje 
subvencionisana od strane budžeta Republike Srbije'', navodi se u saopštenju. 

Vlada Srbije još jednom apeluje na sve građane da budu odgovorni prema sebi i svojim najbli�ima, da 
poštuju mere propisane od strane Kriznog štaba, redovno peru ruke i koriste dezinfekciona sredstva, 
koriste zaštitne maske u zatvorenim prostorima i održavaju razdaljinu, kako bismo svi zajedno sačuvali 
sopstveno zdravlje i zdravlje ljudi u našem okruženju. 

 

 

Klinika za ortopediju pretvorena u Kovid centar, Dom zdravlja "Novi Sad" najavljuje otvaranje još dve 
kovid ambulante 

NOVI SAD - Zbog popunjenosti kapaciteta Infektivne klinike Kliničkog centra Vojvodine, novooboleli 
pacijenti sa težom kliničkom slikom, od danas će biti smešteni i na Klinici za ortopediju, koja je 
pretvorena u Kovid centar. Zbog većeg broja obolelih, Dom zdravlja "Novi Sad" najavljuje otvaranje još 
dve kovid ambulante. 



 
 

Epidemiološka situacija u Vojvodini nije dramatična, ali nije ni za potcenjivanje, kažu u Pokrajinskom 
štabu za suzbijanje virusa Kovid. Preduzimaju se sve značajne mere, a jedna od prvih jeste i otvaranje 
Klinike za ortopediju odnosno njeno vraćanje u kovid stanje, tako da praktično u Kliničkom centru 
Vojvodine u ovom trenutku raspolažu sa dva Kovid centra. 

U toj zdravstvenoj ustanovi, hospitalizovano je 83-oje građana iz raznih krajeva Vojvodine, od kojih je 6-
oro na respiratorima. 

"Ima sasvim dovoljno mesta i kapaciteta ali kao u prvom piku ovog naleta kovid virusne infekcije KCV je 
spreman ukoliko bude bilo potrebno da realizuje i otvori nove Kovid centre",kaže Edita Stokić, direktorka 
Kliničkog centra Vojvodine. 

Spremni su i u Domu zdravlja "Novi Sad". Iz te zdravstvene ustanove stiže najava da će, uz dve Kovid 
ambulante, od kojih će ona u Zmaj Ognjena Vuka raditi neprekidno, otvoriti i nove. Jedna će biti za 
meštane naselja Veternik. 

"Da mislimo i više koraka unapred i polako spremamo, ukoliko do toga bude došlo i ukoliko situacija 
bude nalagala i budemo imali povećan broj osoba koje imaju potrebu da budu pregledani u 
respiratornim ambulantama, da i objekat u Jug Bogdana pretvorimo u kompletno kovid ambulantu", 
kaže Veselin Bojat, direktor Doma zdravlja"Novi Sad" 

Nakon višenedeljne stagnacije i sporadičnih slučajeva, u Vojvodini se naglo povećao broj zaraženih, kovid 
je registrovan kod 473-oje građana. Najveći porast beleži se u Novom Sadu, u kojem je u poslednjih 
mesec i po dana, 232-oje dobilo pozitivan rezultat, dnevno 25-oro njih. 

Kako pokazuju podaci Instituta za javno zdravlje Vojvodine, gotovo da nema grada u pokrajini, u kojem 
proteklih dana nije zabeležen jednocifren broj obolelih, a 90 odsto njih je bez simptoma ili sa blažom 
kliničkom slikom. 
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